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MUTISKS JAUTĀJUMS AR DEBATĒM O-0005/06
saskaņā ar Reglamenta 108. pantu
Iesniedzis Enrique Barón Crespo, Starptautiskās tirdzniecības komitejas vārdā
Komisijai

Temats situācija Eiropas apavu ražošanas nozarē vienu gadu pēc liberalizācijas

2005. gada 1. janvārī tika atceltie pēdējie ierobežojumi apavu ievešanai no Ķīnas, un tagad Kopienā ir 
atļauts bez ierobežojumiem ievest visa veida apavu izstrādājumus.

Eiropas Komisija ieviesa divpusēju uzraudzības sistēmu, lai sekotu līdzi ievedumiem no Ķīnas un 
citām valstīm, kas ieved preces ES. Ķīnā ražotās preces, kuras ieveda Kopienā, tika īpaši pakļautas 
iepriekšējas ievešanas atļaujas sistēmai (t.s. iepriekšēja uzraudzība).

Kopienas uzraudzība liecināja, ka ievedumi no Ķīnas 2005. gadā ievērojami palielinājās 
(līdz +500%). Tas būtiski ietekmēja konkurētspēju Eiropas apavu ražošanas nozarē, kas nespēja 
stāties pretī ļoti lēto ievesto preču ieplūdumam.

Rezultātā apavu ražošanas nozare Kopienā vēl vairāk saruka, izraisot arvien vairāk bankrotu un 
ievērojami samazinot nozarē strādājošo skaitu.

Turklāt tradicionālie kurpju un to daļu piegādātāji no trešām valstīm, tai skaitā no atsevišķām 
kandidātvalstīm un jaunattīstības valstīm, ir izspiesti no Kopienas tirgus.

Pagājušajā gadā Eiropas rūpniecības pārstāvji iesniedza sūdzību par Ķīnu (un Vjetnamu), norādot, ka 
to ievedumiem Kopienā ir mākslīgi samazinātas cenas. Eiropas Komisija sāka antidempinga 
izmeklēšanu. Ņemot vērā šīs izmeklēšanas apmēru un nozīmīgumu, tā ir vislielākā antidempinga lieta, 
ko Kopiena jebkad ir sākusi.

Parlaments vēlas iegūt papildu informāciju par turpmāk minētajiem aspektiem saistībā ar Komisijas 
iniciatīvām godīgas tirdzniecības atbalstam apavu ražošanas nozarē.

 Vai Komisija varētu sniegt komentārus par to, kā kvotu sistēmas izzušana ietekmē Kopienas 
ražošanas nozari un jaunattīstības valstis?

 Kā Komisija ir paredzējusi rīkoties saistībā ar nenovēršamo Eiropas apavu ražošanas nozares 
pārstrukturēšanu?

 Kā Komisija vērtē apavu ražošanas sistēmas uzraudzības sistēmas rezultātus?

 Paturot prātā, ka lietas ir slepenas, vai Komisija var sniegt īsu aprakstu un vērtējumu par 
notiekošo antidempinga izmeklēšanu, kuras rezultāti drīzumā tiks publiskoti? Kāda tieši ir 
Komisijas attieksme par „Kopienas interesēm” šajā lietā?

 Vai Komisija ir paredzējusi uzņemties turpmākas starptautiskas iniciatīvas (līdzīgi kā tas notika ar 
tekstilizstrādājumiem), lai aizstāvētu apavu ražošanas nozari pret negodīgu tirdzniecību?

 Ja dalībvalstis to pieprasītu, vai Komisija apsvērtu iespēju sākt izmeklēšanu par pagaidu 
aizsardzības mehānisma piemērošanu Ķīnai?
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